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Szanowni Państwo,

w odpowiedzi na petycję Departament Zdrowia Publicznego przekazuje, co następuje.

Zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 

870), przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów 

prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania. W związku z powyższym instytucja 

petycji nie stanowi forum wymiany poglądów i dyskusji na temat publikacji, a odpowiedź 

na petycję ma wskazać, czy żądania określone w petycji będą spełnione. 

Wyrażone w punkcie nr 1 petycji żądanie wykonania pomiarów wymienionych w tym 

punkcie jest nieuprawnione z uwagi na fakt, że obiekty wskazane w tym punkcie emitują 

promieniowanie mikrofalowe.

Odnosząc się do żądań wymienionych w punktach nr 2 i nr 3 petycji Departament 

Zdrowia Publicznego informuje, co następuje.

Ochrona zdrowia ludzi przed oddziaływaniem pola elektromagnetycznego realizowana 

jest poprzez ustanowienie limitów pola elektromagnetycznego w środowisku. Aktem 

prawnym wprowadzającym takie limity jest rozporządzenie Ministra Zdrowia z dnia

17 grudnia 2019 r. w sprawie dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych 

w środowisku (Dz. U. poz. 2448). Podobne dopuszczalne poziomy obowiązują 

w większości państw UE zapewniając bezpieczeństwo dla zdrowia ludzi pod warunkiem 
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utrzymywania wartości charakteryzujących pole elektromagnetyczne poniżej 

wspomnianych dopuszczalnych poziomów.

Raport International Commission on Non-Ionizing Radiation Protection (ICNIRP) 

z 2020 r. podtrzymuje stanowisko zgodne z opinią Komisji z 1998 r. o braku zagrożeń 

dla zdrowia pól elektromagnetycznych o wartościach poniżej poziomów wskazanych 

w raporcie. Dodatkowo w raporcie wskazano, że stosowanie się do wytycznych chroni 

przed potencjalnymi zagrożeniami całą populację (w tym dzieci, kobiety w ciąży, osoby 

chore i starsze) oraz chroni przed potencjalnymi negatywnymi skutkami zdrowotnymi 

związanymi z narażeniem na promieniowanie elektromagnetyczne pochodzące od 

technologii 5G. Jednocześnie należy wskazać, że nieuprawniona jest teza o związku fal 

elektromagnetycznych z rozprzestrzenianiem się koronawirusa SARS-CoV-2.

Wobec powyższego nie ma powodu do podejmowania przez tutejszy urząd działań 

wskazanych w punktach nr 2 i nr 3 petycji.

W podsumowaniu Departament Zdrowia Publicznego informuje, że brak jest podstaw do 

uwzględnienia wniosków zgłoszonych w petycji i wnioski te nie będą zrealizowane.

Z poważaniem 

Dariusz Poznański 

Dyrektor 
/dokument podpisany elektronicznie/
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